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Vragen: 
 

1. In de antwoorden op de vragen van LG staat: “De gemeente is in overleg met het 
COA over de gevolgen van de spreidingwet in relatie tot de eerder gemaakte 
afspraken voor ons AZC.” 

a. In hoeverre staan deze nieuwe afspraken met het COA op gespannen voet 
met de wensen en bedenkingen door de Raad vastgesteld op 21 september 
2022? 

b. Wat wordt precies bedoeld met “ons” in bovenstaande zin? 
2. Er is in 2022 een besluit genomen om een AZC voor de duur van 5 jaar te realiseren 

en een expliciet besluit te nemen voor de periode daarna 
a. Wanneer loopt deze periode van 5 jaar precies af? 
b. In hoeverre is het voorliggende besluit al een voorschot op de verlenging van 

deze eerder afgesproken 5 jaar? 
3. Er is sprake van dat er minder units beschikbaar komen voor andere doeleinden 

a. Hoeveel units staan er nu op de locatie? 
b. Hoeveel units worden er nog bijgeplaatst? 
c. Hoeveel units zouden in het oorspronkelijke plan, na uitbreiding naar 500, 

beschikbaar komen voor andere doeleinden? 
d. Hoeveel units komen er naar het huidige inzicht, na uitbreiding naar 500, 

beschikbaar voor andere doeleinden? 
e. Is er met COA gesproken over het compenseren van het verlies aan units op 

een andere locatie binnen Gouda? Zo ja, wat is uit dit gesprek gekomen? 
4. In het raadsvoorstel is sprake van het risico dat het COA terugkomt op gemaakte 

afspraken, zoals minder inzet op activatie van asielzoekers en minder inspanning op 
Nederlandse les. 

a. Wat zou het voor de druk op Goudse maatschappelijke voorzieningen 
betekenden, indien het COA dit inderdaad doet? 

5. Afspraak is steeds geweest dat het COA volledig financieel verantwoordelijk zou zijn 
voor de opvang van asielzoekers en vluchtelingen in Gouda. In de raadsmemo 
Besteding Bestemmingsreserve Vluchtelingenopvang wordt voorgesteld om 6,5 
miljoen uit deze reserve te besteden. 

a. 18% van dit budget gaat naar de AZC-plus voorzieningen. In hoeverre is dit 
bedrag nog nodig nu blijkt dat deze AZC-plus veel kleiner is? 

b. Kennelijk wordt er 19% (1,25 miljoen) geraamd voor de inzet van eigen 
personeel. Waarom worden deze personeelskosten niet door COA 
gedragen/vergoed? 

c. Welke kinderen vormen de doelgroep voor de te verbouwen ISK aan de 
Burgemeester Martensingel 15? ZIjn dat kinderen van statushouders of ook 
van asielzoekers? 

 
 
 

 



d. In hoeverre worden de bedragen uit vragen b en c beïnvloed doordat het 
aantal opvangplekken in de Molenwiek verandert? 

 

Antwoorden: 
 
1.a. Voor het college staan de eerdere afspraken met de raad en daarmee de 
wensen en bedenkingen van september 2022 centraal. 
b. Het AZC Molenwiek in Gouda  
2a. februari 2028 
b. De voorwaarden voor de komst van een eventueel permanent AZC per 
2028 zijn ongewijzigd. Dit besluit zal in overleg met de omgeving en de 
gemeenteraad worden genomen.    
3.a 38 
b. 0 
c. 38 
d. 0 
e. In de bestuursovereenkomst met het COA is afgesproken dat partijen in 
gezamenlijkheid zullen onderzoeken welke combinatie van functies op de 
opvanglocatie worden gecreëerd, zodat ook in de tijdelijke situatie een unieke 
mix van wonen, werken, onderwijs en ontmoeten een plek krijgt. In de 
tijdelijke situatie blijven er 10 woonunits beschikbaar voor de zogenaamde 
plus. Daarnaast heeft het COA toegezegd om in de tijdelijke situatie een 
fietsenwerkplaats te faciliteren. Omdat de mogelijkheden op de 
Molenwieklocatie door het ophogen van het aantal opvangplekken beperkt 
zijn, worden er op dit moment verschillende scenario’s uitgewerkt om te 
onderzoeken welke mogelijkheden er  elders in de stad zijn voor het creëren 
van deze “plus”. 
4. Voor alsnog is hier geen sprake van. Voor AZC Molenwiek zijn aanvullende 
afspraken ten aanzien van activatie en taalonderwijs gemaakt, die niet in een 
standaard overeenkomst met het COA zijn opgenomen. Tot op heden zijn 
zowel het college als het COA van mening dat dit bijdraagt aan een snellere 
inburgering en opname in de samenleving. Indien in de nabije toekomst blijkt 
dat het COA hiervoor geen capaciteit meer beschikbaar heeft, zal in overleg 
worden besloten op welke wijze de gemeente (op kosten van het COA) hierin 
kan ondersteunen.  
5. a. Omdat de mogelijkheden op de Molenwieklocatie door het ophogen van 
het aantal opvangplekken beperkt zijn, worden er op dit moment verschillende 
scenario’s uitgewerkt om te onderzoeken welke mogelijkheden er in de stad 
zijn voor het creëren van deze “plus”. Daarnaast zitten in deze raming ook de 
kosten voor het aanpassen van de omgeving en kruispunt opgenomen, om 
hiermee (conform wens raad en college) een goede verbinding met de stad te 
kunnen realiseren. 
b. We hebben het over een meerjarige periode. Hieronder vallen onder meer 
de kosten voor de programmaleider vluchtelingenopvang, 
communicatieadviseur en andere medewerkers van de gemeente Gouda die 
zich al dan niet tijdelijk bezig houden met de opvang van asielzoekers. Het 
COA vergoed deze kosten deels (via het faciliteitenbesluit en deels via het 
gemeentefonds . Deze regeling is complex, voor de helderheid hebben we er 
voor gekozen om deze kosten begrotingstechnisch te dekken uit de reserve 
Vluchtelingenopvang. De bedragen die Gouda ontvangt vanuit het 



faciliteitenbesluit en/of gemeentefonds komen dan weer ten goede aan de 
algemene middelen.  
c. Alle nieuwkomerskinderen die de Nederlandse taal niet machtig zijn in de 
leeftijd van 12-18. Dus ook asielzoekers en statushouders. 
d. Hiermee is in de raming al rekening gehouden. 

 

 


